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Abstract:

The right to self-determination as a fundamental principle of international law
has been incorporated into international human rights. And various
internationalinstruments and it has become a human right. It was
firstincorporated into the Charter of the United Nations as one of the
Organization's guiding "purposes and principles", and was thus proclaimed in
numerousinternational instruments such as the African Charter on Human
Rights, theAmerican Convention on Human Rights and United Nations General
Assemblyresolutions.

Key words: Self-determination - human rights - international law - United
Nations.
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Résumé

Le droit a l’autodétermination en tant que principe fondamental du droit
international a été incorporé aux droits internationaux de la personne. Et divers
instruments internationaux, et il est devenu un droit humain. Il a d’abord été
incorporé dans la Charte des Nations Unies comme 1’un des "buts et principes"
directeurs de 1’Organisation, et a ainsi ét¢ proclamé dans de nombreux
instruments internationaux tels que la Charte africaine des droits de I’homme, la
Convention américaine relative aux droits de ’homme et les résolutions de
I’ Assemblée générale des Nations Unies.

Mots clé: Autodétermination - droits de ’homme - droit international - Nations
Unies.
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